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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige   
   

Sammanträdesdag  7 juni 2021  
   

Tid Klockan 17:00 – 20:40   
   

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.  
   

Beslutande Se bifogade uppropslistor  
   

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Charlotte Björkman (HP), Hans Wallenborg (M), Harald Bergh (M), Ingemar 
Syring (M), Malak Guirguis (KD), Malena Karanovic (SD), Marcus Jillehed 
(DP), Marzieh Amiri (S), Peter Axelsson (DP), Robert Andersson (HP), Rolf 
Lindberg (SD), Runar Finnman (SD), Åke Wickberg (MP), Tomas Henriksson 
(S) (kom 18:50)  

  
Närvarande ersättare 
som tjänstgör i olika 

grad, se bifogade 
uppropslistor 

Claes-Johan Bonde (M), Göran Hallberg (S), Cecilia Sundberg (M), Aysegül 
Balci (V), Anders Ferbe (S), Lars-Göran Sander (C), Linda von Fircks (M), Diana 
Molinsky (M), Sara Holmgren (S), Khalida Marefat (S), Hampus Holmgren (M), 
Petra Nilsson (L), Annika Boström (SD)  
 

 
Utses att justera Lars Björkman (HP) och Yossi Sigal (S)  

   
Justeringens tid Måndag 14 juni 2021 Paragrafer  1-17  

   
Underskrifter   

 Ester Andréasson  
 Sekreterare 

 

 

 Erik Ottoson  Daniel Dronjak 
 Ordförande §1-6, 8-17 Ordförande §7 

   
 Lars Björkman  Yossi Sigal  
 Justerare 

 

Justerare 

 Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  2 (35) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 
 
 
 
TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande  
kommunala föreskrifter: 
 

• Avfallsplan 2021-2030 samt avfallsföreskrifter 
 

• Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, 
fastställande av reglemente (HKF9300) och upphävande av instruktioner för 
referensgrupp 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 7 juni 2021 

Protokollet har justerats den  14 juni 2021 

Anslaget sattes upp den 15 juni 2021 

Anslaget tas ner den 7 juli 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  6 juli 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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Uppropslista 2021-06-07 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M), närvarar i Sessionssalen §7    

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M) Samtliga Claes-Johan Bonde (M)  

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S) Samtliga Göran Hallberg (S) 

15. Erik Ottoson (M), närvarar i Sessionssalen 
hela sammanträdet 

Jäv §7  Cecilia Sundberg (M) 

16. Gorges Barkho (KD)   

17. Niklas Bougt (V) §2, 5-17 (går 17:45) Aysegül Balci (V) 

18. Marie Fors (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) Jäv §6  Cecilia Sundberg (M) 

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S) Jäv §7 Anders Ferbe (S) 

26. Karin Adolfsson (C) Jäv §6 Lars-Göran Sander (C) 

27. Gunilla Helmerson (M) Samtliga  Linda von Fircks (M)  

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S)   

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2021-06-07 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M) Samtliga Diana Molinsky (M) 

36. Claes Thim (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Patrik Rahm (M)   

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S) Jäv §7 Khalida Marefat (S) 

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP)   

47. Kennet Bergh (M), närvarar i Sessionssalen §1, 3-
4  

Jäv §7 Hampus Holmgren (M)  

48. John Clewett (SD)   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Chris Smith (L)  §1, 3-4 (kom 18:50) Petra Nilsson (L) 

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Annika Boström (SD) 

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Tomas Selin (C)   
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Kommentar till uppropslistorna 
Sammanträdet genomförs på distans. Närvaro i Sessionssalen i kommunalhuset i 
enlighet med noteringar i listorna ovan. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inlämnade frågorna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande frågor lämnats in till kommunfullmäktige: 

 
• Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till vård- och omsorgsnämndens 

ordförande, Karl Henriksson (KD) med anledning av de planerade 
hyvlingarna i heltidstjänster på äldreboendet Tallgården 

 
• Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 

Jelena Drenjanin (M) gällande tillagningskök på Visättraskolan 
 

• Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande, Bo Källström (L) med anledning av situationen på och kring 
Vårbyparkens IP 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Fråga 1 och 3 anses besvarade. 

2. Fråga 2, gällande tillagningskök på Visättraskolan, bordläggs för att besvaras vid 
fullmäktiges sammanträde i augusti 2021. 

 
Sammanfattning 
1. Svar på fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till vård- och omsorgsnämndens 
ordförande, Karl Henriksson (KD), med anledning av de planerade hyvlingarna 
i heltidstjänster på äldreboendet Tallgården 
Karl Henriksson (KD), vård- och omsorgsnämndens ordförande, anför följande som 
svar på frågan: 
  
”Herr ordförande, 
  
Jag har fått följande fråga från Vänsterpartiets oppositionsråd Nujin Alacabek: 
  
”Avser den borgerliga minoritetskoalitionen att gå vidare med hyvlingarna på 
Tallgården och andra äldreboenden i kommunen?” 
  
För att förstå bakgrunden till den här frågan gjorde jag det som Nujin Alacabek borde 
ha gjort innan hon ställde denna fråga:  
  
Jag vände mig till socialförvaltningen för att få reda på fakta. 
  
För det är naturligtvis inte jag eller den styrande koalitionen eller ens vård- och 
omsorgsnämnden i sin helhet som fattar beslut om anställningsavtal eller 
schemaläggning i våra verksamheter. Allt sånt arbete sker på förvaltningen, genom 
förhandlingar och överenskommelser mellan chefer och medarbetare, precis som det 
normalt sett fungerar på hela den svenska arbetsmarknaden. Och det är ärligt talat 
förmodligen inte någon nyhet för Nujin heller. 
  
Hur som helst. 
  
Enligt socialförvaltningen har det aldrig varit tal om några hyvlingar i 
tjänstgöringsgraderna på det sättet som Nujin vill göra gällande. I underlaget som 
skickades till Kommunal inför samverkan framgår det tydligt att de som önskar 
erbjuds en högre tjänstgöringsgrad eller behåller sin högre tjänstgöringsgrad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 2   
    
    
 

  
Det socialförvaltningen vill göra är att ändra schemastrukturen utifrån verksamhetens 
behov och man har därför tagit fram tre olika schemaförslag. Syftet är att nå en bättre 
överlappning i schemat så att alla medarbetare får möjlighet att vara med på rapport, 
får tid till administrativa arbetsuppgifter och kan delta på APT men framförallt att de 
boende får ökad möjlighet till utevistelse och aktiviteter. 
  
Det nya schemat ska innebära fler tillsvidareanställda på Tallgården och ett minskat 
behov av timanställda. Detta ger en bättre kontinuitet för de boende och en bättre 
arbetsmiljö som innebär mindre stress för medarbetarna när kollegor blir sjuka. 
  
Just nu pågår arbetet med att presentera schemaförslagen för medarbetarna som får 
tycka till och välja om de vill arbeta heltid eller på en lägre anställningsgrad. 
  
MBL sker om två veckor och det nya schemat planeras träda i kraft i september. 
  
Men svaret på frågan är kort och gott nej, varken socialförvaltningen eller den 
styrande koalitionen har för avsikt att genomföra några så kallade hyvlingar av 
tjänster på Tallgården eller andra äldreboenden. 
  
Tack.” 
  
Efter det att Karl Henriksson gett sitt svar på frågan yttrar sig Nujin Alacabek (V) och 
Karl Henriksson (KD). 
  
Ordförande frågar härefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
  
2. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 
Jelena Drenjanin (M) gällande tillagningskök på Visättraskolan 
Då grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) är frånvarande vid dagens 
sammanträde med kommunfullmäktige föreslår ordförande att svaret på frågan 
bordläggs till fullmäktiges nästkommande sammanträde. Ordförande frågar 
fullmäktige om svaret på frågan kan bordläggas, och finner härvid att så är fallet.  
  
3. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande, Bo Källström (L) med anledning av situationen på och kring 
Vårbyparkens IP 
Bo Källström (L), kultur- och fritidsnämndens ordförande, anför följande som svar på 
frågan: 
 
”Tack herr ordförande, och tack Nujin för frågan.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 2   
    
    
 

 
Och frågan är ju då finns det åtgärder som kommunen skulle kunna vidta för att 
garantera barn och ungas möjlighet till spontanidrott på Vårbyparkens IP samt att de 
prioriteras i bokningssystemet.  
 
”Garantera” är nog ett ganska så starkt ord i det här sammanhanget. För att garantera 
det så skulle det troligtvis krävas väktare eller polis på plats vid idrottsplatsen. Och 
jag har också haft kontakt med föreningslivet i Vårby och specifikt då 
fotbollsföreningen kring de här bekymren.  
 
Sen gick jag in och tittade i bokningssystemet och då kan jag se att det finns 
schemalagd spontanidrott, vilket är en språklig kullerbytta. Det finns tre pass per 
vecka för allmänheten. Och jag är inte främmande för att titta på om vi skulle kunna 
lägga in fler för allmänheten. Och kanske indela de här passen, så att det är för yngre 
ena dagen och för äldre en annan dag. Samtidigt är jag inte säker på att det skulle 
hjälpa. För att många gånger det kanske inte handlar om lusten att spela fotboll, utan 
det kanske snarare är fråga om att visa makt och markera vem det är som bestämmer. 
Och då hjälper inga schematekniska finesser.  
 
Det kommunen också kan göra, och som vi också gör, är att se till att det finns 
tillräckligt med planer och idrottsanläggningar överhuvudtaget i kommunen, och att 
det då följer befolkningsutvecklingen.  
 
Så mitt svar är att vi kan titta vidare på om vi kan göra någonting i 
schemaläggningen, några justeringar som skulle kunna bidra till en lösning. Samtidigt 
som det inte får störa ut den organiserade fotbollsträningen och fotbollsmatcherna 
som äger rum där. Och vi har också en kontinuerlig koll på behovet av nya 
idrottsplatser i kommunen.  
 
Tack.” 
 
Efter det att Bo Källström (L) gett sitt svar på frågan yttrar sig Nujin Alacabek (V).   
 
Ordförande frågar härefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Vid dagens sammanträde föreligger ingen information från kommunrevisionen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 
 
 

Delårsrapport per den 31 mars 2021 för Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2021 enligt kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2021, godkänns. 

2. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 7 218 tkr och gymnasienämndens 
driftbudget utökas med 5 767 tkr för att erbjuda elever den utbildning de inte har 
kunnat tillgodogöra sig under pandemin. Tillskottet finansieras med utökat 
statsbidrag till Huddinge kommun. 

3. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 1 805 tkr och gymnasienämndens 
driftbudget utökas med 1 442 tkr för att erbjuda elever den utbildning de inte har 
kunnat tillgodogöra sig under pandemin. Tillskottet finansieras med utökat 
statsbidrag till Huddinge kommun. Beslutet gäller under förutsättning att riksdagen 
fattar beslut enligt förslag i vårändringsbudgeten. 

4. Förskolenämndens driftbudget utökas med 2,6 mnkr för tillkommande 
lokalkostnader. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel. 

5. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 6 mnkr för tillkommande 
lokalkostnader. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel. 

6. Socialnämndens begäran om utökad driftbudget avseende extraordinära kostnader 
för flyktingmottagande avslås. 

7. Klimat- och stadsmiljönämnden får i uppdrag att genomföra trygghetsskapande 
och förebyggande underhållsåtgärder om maximalt 20 mnkr. Finansiering sker med 
reserverade medel. Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i delårsrapport 
per augusti 2021 och i verksamhetsberättelse 2021. 

8. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att genomföra aktiviteter i syfte att mildra 
effekter av pandemin om maximalt 2 mnkr. Finansiering sker med reserverade medel. 
Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i delårsrapport per augusti 2021 
och i verksamhetsberättelse 2021. 

9. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling. Finansiering av omställningskostnader om maximalt 11 mnkr 
sker med reserverade medel. Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i 
delårsrapport per augusti 2021 och i verksamhetsberättelse 2021. 

10. Grundskolenämndens investeringsbudget utökas med 22 mnkr för investeringar i 
samband med renovering av Tomtbergaskolan. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 

 

11. Kommunstyrelsens investeringsbudget utökas med 15 mnkr för utredningar inom 
lokalförsörjningsprocessen. Prioriterade utredningar ska redovisas i delårsrapport per 
augusti 2021. 

12. Fastställer omfördelning av driftbudget mellan nämnder till följd av 
omorganisation inom HR-processen och inom lokalförsörjningsprocessen enligt 
bilaga 2. 

13. Fastställer omfördelning av 57 556 tkr i kapitaltjänstkostnader till 
kommunstyrelsen från finansförvaltningen till följd av investeringar i 
samhällsbyggnadsprojekt. 

Det noteras till protokollet, att Sverigedemokraternas ledamöter i fullmäktige ej 
deltar i beslutet. 

 
Sammanfattning 
Kommunkoncernen uppvisar ett positivt resultat på 205 mnkr per mars och 
prognosen för helåret uppgår till 482 mnkr. Det positiva resultatet för året hänförs 
främst till kommunen, Huge Bostäder AB och Södertörns Energi AB. 
  
Helårsprognosen för kommunen uppgår till 240 mnkr och är 111 mnkr bättre än 
budget. Det utgör 3,6 procent av skatt, generella statsbidrag och 
kommunalekonomisk utjämning. 
  
Med ett stort prognostiserat överskott för året finns utrymme för att genomföra 
engångsinsatser under året. Insatser ska bidra till att mildra effekter av pandemin 
och/eller möjliggöra lägre kostnader kommande år. Sammantaget har ett utrymme om 
33 mnkr för åtgärder räknats in i helårsprognosen. Det avser trygghetsskapande 
åtgärder, förebyggande underhållsåtgärder, omställningskostnader för 
kommungemensam verksamhetsutveckling och aktiviteter inom kultur och fritid. 
  
Nämndernas sammantagna helårsprognos är ett underskott. Nämnder med 
prognostiserade underskott ska i sin rapportering tydligare beskriva vilka åtgärder 
som planeras att vidtas och effekter av dessa. När nämnden eventuellt bedömer att 
åtgärder för att fullt ut nå en budget i balans inte kan genomföras ska det tydligt 
beskrivas i analyser. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth 
(MP), Christian Ottosson (C), Rasmus Lenefors (S), Karl Henriksson (KD), Bo 
Källström (L), Nujin Alacabek (V), Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD), Erik 
Ottoson (M), Britt Björneke (V), Carina Sundström (MP), Tomas Selin (C) och Sonia 
Benavente (V). 
  
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C), Karl Henriksson (KD) och Bo Källström 
(L) yrkar samtliga att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med det förslag till beslut som Socialdemokraterna lade fram vid 
kommunstyrelsens sammanträde, se bilaga till detta protokoll. 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till punkt A, B och C i Socialdemokraternas förslag 
till beslut. 
  
Nujin Alacabek (V) och Britt Björneke (V) yrkar båda dels att fullmäktige ska bifalla 
Vänsterpartiets förslag till beslut, se bilaga till detta protokoll, dels att fullmäktige ska 
bifalla punkt A, B, och C i Socialdemokraternas förslag till beslut. 
 
Sonia Benavente (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla Vänsterpartiets förslag till 
beslut, se bilaga till detta protokoll.  
 
Mats Arkhem (SD) meddelar att ledamöterna i Sverigedemokraternas 
fullmäktigegrupp avstår från att delta i beslutet i ärendet. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Först ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag punkt 6 mot bifall till Socialdemokraternas förslag punkt G mot bifall till 
Vänsterpartiets förslag punkt 2. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter frågar ordförande om fullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag i övrigt, och finner härvid att så är fallet. 
  
Slutligen ställer ordförande punkt A, B, C, D, E, F, G och H i Socialdemokraternas 
förslag under proposition. Ordförande gör detta genom att för var och en av  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2021/842.181    
 

 
punkterna ställa proposition om bifall till punkten mot avslag till densamma. 
Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå samtliga punkter A-H i 
Socialdemokraternas förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, Nujin 
Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, samt Anders Lönroth (MP), för 
Miljöpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig samtliga mot beslutet till förmån för 
respektive egna förslag. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2021/566.184    
 

 
 

Ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, införande av 
övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring av taxa 
gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer det av Södertörns brandförsvarsförbund yrkade 
förslaget gällande frister för rengöring (sotning) med ikraftträdande 2021-07-01. 

2. Kommunfullmäktige fastställer det av Södertörns brandförsvarsförbund yrkade 
förslaget avseende ny taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att 
gälla från 2021-07-01. 

 
Sammanfattning 
Södertörns brandförsvarsförbunds direktion har hemställt om att kommunfullmäktige 
i medlemskommunerna beslutar om ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, 
införande av övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring av taxa gällande 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll. Förändringen föreslås gälla från och 
med 1 juli 2021. Med föreslagen förändring kan samordningseffekter åstadkommas 
som förväntas leda till förbättringar för den enskilde då rengöring och 
brandskyddskontroll kan ske vid samma besök samt att nya arbetsmetoder kan 
användas och större fokus på utförarnas arbetsmiljö införas. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslår att ändringar fastställs enligt bilagor 3 och 5 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 april 2021. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Södertörns brandförsvarsförbund 
Övriga medlemskommuner 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2021/761.912    
 

 
 

Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen och de enskilda 
ledamöterna i styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge 
Botkyrka Salem för år 2020  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem samt de 
enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2020. 

Eva Carlsson Paulsén (M) och Karin Adolfsson (C) anmäler jäv, och deltar inte i 
handläggning eller beslut rörande ärendet. 

 
Sammanfattning 
Styrelsen för Samordningsförbundet har den 26 mars 2021, § 5, beslutat godkänna 
årsredovisningen för Samordningsförbundet och att överlämna denna till sina 
medlemmar. I överlämnandet efterfrågar Samordningsförbundet att medlemmarna, 
var för sig, prövar om styrelsen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 
  
Förbundet hade vid utgången av år 2020 ett samlat överskott om 8,9 mnkr (5,6 mnkr 
för år 2019). Det ekonomiska resultatet år 2020 blev +3,3 mnkr (+0,5 mkr för år 
2019). Målet för förbundet är att det egna kapitalet inte ska överstiga 2,5 mnkr, 
baserat på Nationella Rådets riktlinjer om eget kapital. Stora delar av det egna 
kapitalet finns intecknat i verksamhetsplanen för 2021 och prognosen är att förbundet 
ska nå fastställd nivå för eget kapital vid 2023 års utgång. 
  
I revisionsberättelse daterad den 29 mars 2021 tillstyrker revisorerna att styrelsens 
ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. Samordningsförbundet bedöms 
ha bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen varit tillräcklig. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem samt de enskilda förtroendevalda i 
detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. Som motivering för 
beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samordningsförbundet Botkyrka, Huddinge och Salem 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2021/814.912    
 

 
 

Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2020 - prövning av ansvarsfrihet  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 

Anneli Sjöberg (S), Erik Ottoson (M), Kennet Bergh (M) och Shewen Nysmed (S) 
anmäler samtliga jäv, och deltar inte i handläggning eller beslut rörande ärendet. 

Eftersom ordförande är jävig, håller Daniel Dronjak (M) i ordförandeklubban för 
§7, detta i egenskap av att vara den i kommunalhuset närvarande ledamot som 
längst varit ledamot av fullmäktige. 

 
Sammanfattning 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund beslöt den 26 mars 2021 
att godkänna årsredovisningen med förvaltningsberättelse för år 2020. 
  
Södertörns brandförsvarsförbund redovisar ett resultat på +6,9 mnkr. Efter att hänsyn 
tagits till realisationsvinster (0,1 mnkr) blir det justerade resultatet vid avstämning 
mot balanskravet +6,7 mnkr (+3 mnkr år 2019) och därmed är balanskravet uppfyllt 
för 2020. Efter reservering uppgår förbundets resultatutjämningsreserv (RUR) till 9,5 
mnkr. 
  
I revisionsberättelse daterad den 29 mars 2021 tillstyrker revisorerna att 
förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i Södertörns 
brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. Årsredovisningen bedöms vara upprättad 
i enlighet med lag om kommunal bokföring och redovisning och god 
redovisningssed. Enligt revisorerna visar granskningen vidare att resultatet uppfyller 
balanskravet samt är förenligt med det fastställda målet för god ekonomisk 
hushållning. Revisorerna bedömer att direktionens interna kontroll, inte i alla delar, 
har varit tillräcklig. I uppföljning av tidigare genomförd granskning av intern kontroll 
har rekommendationer lämnats till förbundsdirektionen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsdirektionen för Södertörns 
brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. Som motivering för beslutet åberopas 
innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
1. Södertörns brandförsvarsförbund 
2. Botkyrka kommun 
3. Ekerö kommun 
4. Haninge kommun 
5. Nacka kommun 
6. Nykvarns kommun 
7. Nynäshamns kommun 
8. Salems kommun 
9. Södertälje kommun 
10. Tyresö kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2021/208.804    
 

 
 

Avfallsplan 2021-2030 samt avfallsföreskrifter  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Under förutsättning att SRV Återvinning AB:s samtliga ägarkommuner beslutar i 
enlighet med SRV Återvinning AB:s hemställan att anta avfallsplan 2021–2030 samt 
avfallsföreskrifter beslutar kommunfullmäktige följande: 

1. Avfallsplan 2021–2030 antas, i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2021. 

2. Avfallsföreskrifter för Botkyrka, Haninge, Huddinge Nynäshamn och Salems 
kommuner, enligt bilaga 2, antas och ersätter renhållningsföreskrifter (HKF 4400). 
De nya avfallsföreskrifterna träder i kraft den 1 juli 2021. 

3. Gemensam avfallsplan för kommunerna Botkyrka, Haninge, Huddinge, 
Nynäshamn och Salem (HKF 4420) upphävs. 

 
Sammanfattning 
SRV Återvinning AB har hemställt till Huddinge kommun att anta avfallsplan 2021–
2030 och avfallsföreskrifter. 
  
Den nya avfallsplanen formulerar strategin och sätter agendan för hur 
avfallshanteringen i kommunen ska utvecklas och skötas under de kommande tio 
åren, och ska fungera som ett styrdokument och vara ett hjälpmedel för kommunerna, 
för SRV och för andra aktörer. 
  
Planen är på flera sätt en ambitionshöjning och det är positivt att vikt läggs vid att 
anpassa avfallshanteringen till en region i tillväxt och förtätning, utformad utifrån 
invånarnas och miljöns bästa. 
  
I denna plan läggs mer tyngd än tidigare på att bidra till att cirkulär ekonomi får 
större utrymme, genom att förebygga uppkomsten av avfall och främja 
återanvändning. 
  
Samberedande förvaltningar är positiva till att det föreslås fördjupande avstämningar 
av planen vartannat år. Det blir en viktig del i att utveckla och förbättra arbetet. 
  
Samberedande förvaltningar föreslår att avfallsplan 2021–2030 samt 
avfallsföreskrifter antas. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
SRV Återvinning AB 
Botkyrka kommun 
Haninge kommun 
Nynäshamns kommun 
Salems kommun  
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2021/836.915    
 

 
 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner och 
medborgarförslag i Huddinge kommunfullmäktige per den 31 
mars 2021  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning av obesvarade motioner i Huddinge kommunfullmäktige per den 31 
mars 2021, i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 8 april 2021, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska i samband med delårsrapporterna redovisa de inkomna 
motioner och medborgarförslag som inte har besvarats. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat bifogade förteckningar över i 
kommunfullmäktige väckta och obesvarade motioner per den 31 mars 2021. 
  
Fullmäktige beslutade den 23 maj 2018 § 16 om att system för e-förslag, 
Huddingeförslag, från och med den 1 maj 2018 ersätter medborgarförslagen. 
Huddingeförslagen ska enligt riktlinjerna följas upp med en separat rapport en gång 
per år. Det sista medborgarförslaget behandlades i fullmäktige den 8 mars 2021 och 
således finns inga obesvarade medborgarförslag att redovisa. 
  
En motion ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det 
att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, skall detta 
och vad som framkommit i beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Fullmäktige får då avskriva motionen från vidare handläggning. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Olov Hamilton (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Olov Hamilton (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2021/837.111    
 

 
 

Sammanträdestider för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2022  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2022 fastställs i enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 april 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2022. 
  
Planeringen utgår från kommunfullmäktiges arbetsordning samt de bestämmelser 
som återfinns i kommunallagen angående konstituerande fullmäktige i samband med 
att allmänna val genomförs. 
  
Den 12 september 2022 hålls val till kommunfullmäktige. Val av kommunstyrelse 
sker vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 oktober 2022. Val av 
arbetsutskott och samhällshällsbyggnadsutskott kan ske tidigast vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober 2022. Med anledning av detta hålls 
inga utskottssammanträden inför kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober. De 
nyvalda utskotten sammanträder första gången den 22 respektive den 23 november 
2022. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för 
preventionsarbete, fastställande av reglemente (HKF9300) 
och upphävande av instruktioner för referensgrupp  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunstyrelsens råd för preventionsarbete inrättas från och med den 7 juni och 
ska ha reglemente (HKF 9300) i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2021. Rådet ska organisatoriskt vara 
knutet till kommunstyrelsen. 

2. Rådet består av 5 kommunala ledamöter som utses av kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsen utser även ordföranden och vice ordföranden i rådet. 

3. Fullmäktiges beslut från den 17 maj 2021, § 16, om att fastställa instruktioner för 
referensgrupp för Huddinge kommuns preventionsarbete samt att fastställa antalet 
ledamöter i referensgruppen till fem, upphör att gälla. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 maj 2021, § 16, om att fastställa instruktioner 
för referensgrupp för Huddinge kommuns preventionsarbete samt att fastställa antalet 
ledamöter i referensgruppen till fem. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att det arbete som var tänkt att bedrivas inom 
den av fullmäktige beslutade referensgruppen, i stället bör bedrivas inom ramen för 
ett råd. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår därmed att kommunfullmäktige 
upphäver tidigare beslut från den 17 maj 2021, § 16, om att fastställa instruktioner för 
referensgrupp för Huddinge kommuns preventionsarbete samt att fastställa antalet 
ledamöter i referensgruppen till fem. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår vidare att fullmäktige inrättar 
Kommunstyrelses råd för preventionsarbete från och med den 7 juni och fastställer 
rådets reglemente (HKF 9300) i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 maj 2021. Kommunstyrelsens råd ska 
organisatoriskt vara knutet till kommunstyrelsen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S) och Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden  
Kultur- och fritidsnämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
Socialnämnden 
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Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att befria följande person från angivet uppdrag: 

Roger Alis (V)  Från uppdraget som ledamot i 
gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

 
Sammanfattning 
Begäran om befrielse från uppdrag har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta om befrielse från förtroendeuppdrag i 
enlighet med utsänt val-PM, och finner härvid att så är fallet. 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  28 (35) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

Ny ledamot och ny ersättare i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för 
perioden till och med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Alexander Lövkvist Trapp (V) Ny ledamot efter Roger Alis 

 
Keya Izol (V) Ny ersättare efter Alexander 

Lövkvist Trapp 
 
Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM:et i sin helhet, 
och finner härvid att så är fallet.  
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Häv stödet till och samarbetet med studieförbundet Ibn 
Rushd –  svar på motion väckt av Mats av Arkhem, Sven 
Pernils, Ann Clewett, Martin Nigals och John Clewett 
(samtliga SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 7 april 2021, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I maj 2020 väckte Mats Arkhem, Sven Pernils, Ann Clewett, Martin Nigals och John 
Clewett (samtliga SD) motionen ”Häv stödet till och samarbetet med studieförbundet 
Ibn Rushd” i kommunfullmäktige. I motionen föreslås att Huddinge kommun ska 
häva bidragsstödet och allt samarbete med studieförbundet Ibn Rushd då det inte 
lever upp till grundläggande värderingar och jämställdhetsmål som kommunen 
arbetar efter. 
  
Ibn Rushd är ett ideellt och partipolitiskt obundet studieförbund som godkändes av 
Folkbildningsrådet 2007. Under senare år har Ibn Rushds verksamhet blivit ifrågasatt 
inom ett flertal olika områden, inte minst inställningen till jämställdhet och 
demokrati. Folkbildningsrådet initierade en granskning av Ibn Rushd som utmynnade 
i slutsatsen att förbundet var i behov av fortsatt utveckling. Som en följd gav 
Folkbildningsrådet Ibn Rushd i uppdrag att ta fram en åtgärdsplan som redovisade 
hur man avsåg att stärka demokratiska strukturer och öka transparensen. 
Åtgärdsplanen godkändes 2020 och Folkbildningsrådet har inte funnit anledning till 
att ompröva statsbidraget till Ibn Rushd. 
  
I kommunens utredning av Ibn Rushds verksamhet lokalt har inget framkommit som 
ger skäl att häva bidraget till förbundet utifrån ett ickedemokratiskt agerande eller 
kopplingar till våldsbejakande extremism. 
  
Däremot har det uppdagats oegentligheter rörande den totala volymen inrapporterade 
bidragstimmar då den bedöms orimlig utifrån medlemsföreningens lokals 
förutsättningar och storlek. Därmed kommer förbundet bli återbetalningsskyldigt. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD), Bo Källström (L), Ann 
Clewett (SD), Sven Pernils (SD) och Aza Cheragwandi (S). 
  
Mats Arkhem (SD), Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) yrkar samtliga att 
fullmäktige ska bifalla motionen. 
  
Bo Källström (L) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut i ärendet. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till motionen, och finner härvid att fullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Votering begärs. 
 
Ordförande föreslår följande voteringspropositionsordning, vilken fullmäktige 
godkänner: 
JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 
NEJ för bifall till motionen. 
 
Vid verkställd votering röstar följande ledamöter för Ja-propositionen:  
 
Sara Heelge Vikmång (S) 
Daniel Dronjak (M) 
Rasmus Lenefors (S) 
Christina Eklund (M) 
Nujin Alacabek (V) 
Malin Danielsson (L) 
Eeva Laine (S) 
Christian Ottosson (C) 
Anders Lönroth (MP) 
Ingalill Söderberg (DP) 
Erik Ottoson (M) 
Gorges Barkho (KD) 
Marie Fors (S) 
Eva Carlsson-Paulsén (M) 
Lars Björkman (HP) 
Pran Malhotra (S) 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  31 (35) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 7 juni 2021 § 14   
    
Diarienummer KS-2020/1044.119    
 

 
Love Bergström (M) 
Bo Källström (L) 
Shewen Nysmed (S) 
Karin Adolfsson (C) 
Carina Sundström (MP) 
Sonia Benavente (V) 
Aza Cheragwandi (S) 
Leif Dyrvall (DP) 
Peter Höög (M) 
Ann-Marie Högberg (S) 
Karl Henriksson (KD) 
Sofia Knutz (L) 
Patrik Rahm (M) 
Olov Hamilton (V) 
Anneli Sjöberg (S) 
Caroline Örtholm (M) 
Henrik Juhlin (C) 
Yossi Sigal (S) 
Anders Abel (MP) 
Kennet Bergh (M) 
Kamile Ünver (S) 
Patrik Willingstam (DP) 
Britt Björneke (V) 
Mats Österholm (M) 
Erling Karlsson (S) 
Lisbeth Krogh (HP) 
Chris Smith (L) 
Björn Karlsson (M) 
Margareta Vikgren (S) 
Nicolas Holst (M) 
Fredrik Fjällström (S) 
Tomas Selin (C) 
Claes-Johan Bonde (M) 
Linda von Fircks (M) 
Diana Molinsky (M) 
Göran Hallberg (S) 
Sara Holmgren (S) 
Aysegül Balci (V) 
  
Följande ledamöter röstar för Nej-propositionen: 
Arnold Boström (SD) 
Mats Arkhem (SD) 
Martin Nigals (SD) 
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Ann Clewett (SD) 
Sven Pernils (SD) 
John Clewett (SD) 
Annika Boström (SD) 
  
Med 54 röster för Ja-propositionen och 7 röster för Nej-propositionen finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD), för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
Studieförbundet Ibn Rushd 
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Motion om beslut gällande hemtjänst i kommunal regi - väckt 
av  Ann Clewett (SD), Arnold Boström (SD) och Malena 
Karanovic (SD) - avskrivning   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motion om beslut gällande hemtjänst i kommunal regi väckt av Ann Clewett (SD), 
Arnold Boström (SD) och Malena Karanovic (SD) avskrivs från vidare behandling. 

 
Sammanfattning 
Vid fullmäktiges sammanträde den 14 december 2020 anmäldes Motion om beslut 
gällande hemtjänst i kommunal regi av Ann Clewett (SD), Arnold Boström (SD) och 
Malena Karanovic (SD). 
  
Händelseutveckling inom det politikområde som motionen berör föranledde att 
motionärerna senare, den 18 mars 2021, meddelade förvaltningen att de önskade dra 
tillbaka motionen från vidare behandling. 
  
Förvaltningen föreslår därför att motionen avskrivs från vidare behandling.   
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. De inlämnade motionerna får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

3. Interpellationen får ställas, och besvaras vid fullmäktiges sammanträde i augusti 
2021. 

 
Sammanfattning 
Till fullmäktiges sammanträde har följande motioner inlämnats: 

• Låt Huddinge kommuns anställda få lön tidigare - motion väckt av Mats 
Arkhem (SD) 
 

• Motion om att undanbe rökning på utvalda platser - väckt av Mats Arkhem 
(SD)  
 

• Avskaffa minutjakten inom hemtjänsten - motion väckt av Sara Heelge 
Vikmång (S), Margareta Vikgren (S) och Ann-Marie Högberg (S)   
 

• Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en aktiv fritid – Inrätta en 
fritidsbank - motion väckt av Rasmus Lenefors (S), Fredrik Fjällström (S), 
Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) 

  
Till fullmäktiges sammanträde har även följande interpellation inlämnats: 

• Interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande Bo Källström (L) om en motorgård i Huddinge  
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Delgivningar 

Inga delgivningar har inkommit inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige. 



Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-06-07 

FÖRSLAG 

Ärende 4: Delårsrapport per den 31 mars för Huddinge 
kommun  

Förslag till beslut 

Att förvaltningens förslag 1-5 och 7-13 godkänns 

Samt att: 

A. Kommunfullmäktige godkänner att 2 mnkr tilldelas vård – och omsorgsnämnden från årets

överskott för skatter och bidrag för att starta ett projekt som syftar till att skapa hållbara

scheman och ta bort minutstyrningen inom hemtjänsten

B. Kommunfullmäktige godkänner att 1,5 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag till

vård- och omsorgsnämnden för upprustning av utemiljöerna inom kommunens äldreboenden

för att skapa fler och bättre mötesplatser för de äldre

C. Kommunfullmäktige ger Kultur och fritidsnämnden i uppdrag att genomföra aktiviteter i syfte

att bryta ensamheten för de äldre och milda effekterna av pandemin i samarbete med

civilsamhället och studieförbund om maximalt 2mnkr från årets överskott för skatter och

bidrag

D. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett språktest för nyanställda

inom äldreomsorgen och förskolan

E. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en kommunövergripande

språkutbildning för medarbetare och ta fram relevanta språkkrav.

F. Kommunfullmäktige godkänner att 1 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag för

att organisera arbetsplatsförlagd språkutbildning för personal inom äldreomsorgen och

förskolan. Kommunstyrelsen ges rätten att besluta om fördelning av anslaget till lämplig

nämnd.



G. Kommunfullmäktige godkänner Socialnämndens begäran om utökad driftbudget om totalt 2,6

mnkr - avseende extra ordinära kostnader för flyktingmottagande, begäran finansieras med

hjälp av årets överskott för skatter och bidrag.

H. Kommunfullmäktige ger berörda nämnder i uppdrag att eftersöka statsbidrag i den mån det

behövs och är möjligt för att genomföra punkterna A-G.

Bakgrund 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år och har 
lett till Sveriges näst lägsta lärartäthet i grundskolan, stora barngrupper i förskolan, många timvikarier 
inom äldreomsorgen och stora skillnader mellan våra olika bostadsområden. Huddinge kommun har 
den högsta sjukfrånvaron i länet och har toppat listan i många år. 

Delårsrapporten bygger på en verksamhetsplan som i sin tur bygger på den moderatledda koalitionens 
beslut om mål och budget. Vi Socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som sätter 
välfärden först – vilket vi menar ger bättre förutsättningar för våra verksamheter.  

Projekt för hållbara scheman och skippa minutstyrningen inom hemtjänsten 

Coronapandemin har blottlagt brister i äldreomsorgen där många i personalen har otrygga 

anställningar. Sedan 2017 får hemtjänstens utförare i Huddinge ersättning för elektroniskt uppmätt 

utförd tid. Systemet bygger på minutscheman där hemtjänstens personal loggar sin närvaro när de 

kommer till en brukare – och när de går därifrån. Insatserna bedöms och beviljas av biståndskansliet 

och kan handla om till exempel tillsyn, dusch, städning eller en promenad, och insatserna anges i antal 

minuter. Utföraren, den egna kommunala eller en privat, får enbart betalt för utförd tid. Om brukaren 

avböjer i dörren eller befinner sig på sjukhus eller i växelboende utgår ingen ersättning. 

Minutjakten leder till stress för såväl brukarna som för hemtjänstens personal. Vetskapen om att 

duschen eller toabesöket bara får ta ett visst antal minuter och att den ekonomiska ersättningen 

bygger på att promenaden måste genomföras i regn skapar stress och ofrihet. Personalen vittnar om 

att de sällan hinner ta hela sin lunchrast och att de mycket sällan hinner ta en paus för till exempel 

egna toabesök. Den så kallade gå-tiden upplevs ofta som orealistisk. När något oförutsett händer och 

personalen anpassar insatsen så kan kollegan hos nästa brukare också försenas vid en så kallad 

dubbelbemanning. Detta kan leda till att arbetsmiljön blir ohållbar då personalen ständigt saknar 

marginaler. 

Givet ovan beskrivna situation så föreslår Socialdemokraterna att 2 mnkr tilldelas vård – och 

omsorgsnämnden från årets överskott för skatter och bidrag för att starta ett projekt som syftar till att 

skapa hållbara scheman och ta bort minutstyrningen inom hemtjänsten Detta har gjorts i andra 

kommuner så som exempelvis Södertälje, Norrköping och Örebro och vi tror att det kan ge bra 

förutsättningar för ett mer hållbart arbetsliv för kommunens anställda inom hemtjänsten.  

Motverka ofrivillig ensamhet för äldre 



Dagens äldre har lagt grunden för vårt välfärdssamhälle. Genom sitt arbete har de skapat de förmåner 

som gör att vi i dag är friskare och lever längre än någonsin. De som byggt upp Sverige har rätt till en 

trygg och värdig ålderdom. För de flesta äldre väntar många aktiva år efter arbetslivets slut – år med 

mer fritid, umgänge och tid för familjen. Men för andra ökar ensamheten, isoleringen och 

vårdbehoven. För dessa måste politiken ta ett större ansvar. 

Det finns mycket som vi skulle vilja ändra på när det kommer till äldreomsorgen i Huddinge, 

välfärdssamhället måste rustas upp och det gäller inte minst de verksamheter som vi har för våra 

äldre. Även om man inte längre kan bo kvar i sin bostad på grund av förhöjda vårdbehov så ska man ha 

en värdig vardag där man enkelt kan möta andra människor. Gemenskap och umgänge är viktigt för 

människor i alla åldrar. Vi vill därför att Kommunfullmäktige godkänner att 1,5 mnkr tas från årets 

överskott för skatter och bidrag till vård- och omsorgsnämnden för upprustning av utemiljöerna inom 

kommunens äldreboenden för att skapa fler och bättre mötesplatser för de äldre. Exempel på vad 

detta skulle kunna vara är nya utemöbler, markiser eller kanske kryddträdgårdar. 

Dessa satsningar på utemiljöerna är en insats som går att genomföra här och nu och som skulle kunna 

uppskattas av många äldre, både de som bor på boenden idag och som någon dag flyttar dit. 

Vi har idag en stor andel äldre i vår kommun och enligt alla prognoser så kommer allt fler bli äldre 

samtidigt som allt färre ska säkra vårdbehoven för dessa människor. Vi socialdemokrater anser därför 

att det är av högsta vikt att vi idag gör allt vi kan med de medlen som aviserats från nationellt håll för 

att öka kvalitén i äldreomsorgen på ett smart och hållbart sätt.  

Huddinges föreningsliv och civilsamhälle gör redan idag stora insatser för vårt gemensamma samhälle 

och invånare. Det är en kraft att ta tillvara på och värna om. Vi är därför övertygade att kommunen 

bör arbeta för ett närmare samarbete med civilsamhället, oavsett som det rör insatser för unga eller 

äldre. Vi vill därför med detta förslag utöka dessa samarbeten ytterligare när det kommer till att skapa 

aktiviteter och en meningsfull fritid för de äldre.  

Precis som trygga och vackra utemiljöer kan skapa bättre förutsättningar för människor att samlas och 

umgås så är också gemensamma aktiviteter ett utmärkt sätt för människor i alla åldrar att mötas, byta 

erfarenheter och känna att man får en meningsfull fritid.  

Många äldre känner sig idag, och framförallt efter pandemin – isolerade till sitt sammanhang. Detta är 

ett stort problem och det kan i värsta fall leda till psykisk ohälsa hos våra äldre. Människan lever idag 

mycket längre än tidigare och många i vår äldre befolkning vill aktivera sig och möta andra personer 

precis på samma sätt som oss andra.  

Därför vill vi Socialdemokrater även att Kommunfullmäktige ger Kultur och fritidsnämnden i uppdrag 

att genomföra aktiviteter i syfte att bryta ensamheten för de äldre och milda effekterna av pandemin i 

samarbete med civilsamhället och studieförbund om maximalt 2mnkr 

Språkkrav och utbildning 



Att kunna förstå varandra är grundläggande i alla arbeten. Särskilt viktigt blir det dock i våra förskole 

samt vård-och omsorgsverksamheter. För att en person ska kunna få en god omsorg, bli förstådd och 

kunna förstå krävs att kommunikationen alltid fungerar både i den sociala kontakten och i själva vård-

eller omsorgssituationen eller för den delen i kommunikationen med små barn. När omsorgen ges 

krävs att både personen som är i behov av omsorg och personalen i de olika befattningarna kan 

kommunicera med varandra. Idag brister detta allt för ofta. En effektiv organisation kräver rätt 

kompetens.  

Det långsiktiga målet är att samtliga medarbetare inom förskolan och äldreomsorgen ska ha den 

kompetens i svenska språket som är nödvändig för en god och säker vård och omsorg och för en god 

arbetsmiljö och detta borde kommunen i högre grad hjälpa till med. 

Vi socialdemokrater vill dock understryka att god arbetskompetens sträcker sig långt bortom språket: 

att vara en närvarande, medicinskt kompetent, en duktig pedagog eller överlag en skicklig 

medarbetare innebär så mycket mer än det. Vi vill därför att kommunen ska kunna erbjuda 

språkutbildning till både befintliga som nyanställd personal. Språktesten och utbildningen som vi 

föreslår i detta förslag handlar alltså inte om att försvåra för personal i våra verksamheter – utan att 

underlätta.  

Därför föreslår Socialdemokraterna att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram ett språktest för nyanställda inom äldreomsorgen och förskolan, vi vill också att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en kommunövergripande 

språkutbildning för medarbetare och ta fram relevanta språkkrav. Samt att Kommunfullmäktige 

godkänner att 1 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag för att organisera 

arbetsplatsförlagd språkutbildning för personal inom äldreomsorgen och förskolan. Kommunstyrelsen 

ges rätten att besluta om fördelning av anslaget till lämplig nämnd.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-06-07 

Förslag 

Ärende 3: Delårsrapport per den 31 mars 2021 för Huddinge kommun 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Förslagspunkterna 1-5 i enlighet med förvaltningens beslut.
2. Förslagspunkten 6 ändras till: ”Socialnämndens begäran om utökad driftbudget
avseende extraordinära kostnader för flyktingmottagande bifalls.”
3. Förslagspunkterna 7-13 i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.

Bakgrund 

Allmänt 
Resultatet för kommunkoncernen pegar på en kraftig vinst på 482 miljoner kronor för 
innevarande år. Intäkterna kommer främst från Huge Bostäder AB och Södertörns 
Energi AB. Samtidigt skriver man i delårsrapporten att nämnderna prognostiseras gå 
med underskott för året. Huddinge kommun har per den 31 mars 2021 också gjort ett 
resultat som är 86 miljoner kronor bättre än beräknat. Samtidigt prognostiseras 
nämnderna gå med underskott för året.  

Man menar vidare att det ekonomiska läget för det möjligt att genomföra 
engångsinsatser under året för att mildra effekterna av pandemin och ge lägre 
kostnader under kommande år. 33 miljoner kronor har tagits fram för engångsinsatser 
under 2021. Av dessa anser den borgerliga minoritetskoalitionen inte att det är värt att 
spendera 2,6 miljoner kronor på att förstärka budgeten för socialnämnden som haft 
extraordinära kostnader i samband med flyktingmottagande. Detta menar man ska 
skötas inom ramen för ordinarie budget eftersom det saknas statsbidrag. I praktiken 
menar Vänsterpartiet att detta speglar en bristande vilja hos den borgerliga 
minoritetskoalitionen till ett solidariskt flyktingmottagande och finansiering av detsamma. 

Som vi ser det är problemet med överskottsmålet att det tvingar nämnderna att spara in 
på ordinarie verksamhet om oförutsedda kostnader slår till mot nämndernas budgetar. 
Det är inte ett ansvarsfullt sätt att sörja för en god välfärd. Den medvetna 
underfinansieringen av nämndernas verksamhet leder till sparkrav som drabbar 
förvaltningar, personal och i slutändan välfärdens kvalitet. Detta trots att Huddinge 
kommun har en väldigt god ekonomi, trots den pågående pandemin.  
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Viktiga förhållanden för resultat och ekonomisk ställning 
När det gäller befolkningsutvecklingen menar vi att det är viktigt att se till vad som kan 
göra Huddinge till en attraktiv kommun att leva och bo i. Många har fått väsentligt sämre 
levnadsförhållanden under pandemin. Arbetslösheten har ökat och många lever med 
knappa ekonomiska marginaler. Då måste också bostadsmarknaden anpassas efter 
dessa förhållanden för att Huddinge ska vara en attraktiv kommun att flytta till. 900 nya 
Huddingebor prognostiseras under perioden. Det är en ökning med 0,8 procent. 
Vänsterpartiet menar att det vore möjligt att öka denna målsättning förutsatt att man 
bygger fler billiga hyresrätter istället för att bygga bostadsrätter, andelslägenheter och 
ägarlägenheter. Modeller för detta finns redan på marknaden, exempelvis 
Stockholmshus och Kombohus. Istället för att ta tillvara på kreativa och nytänkande 
idéer svarade den borgerliga minoritetskoalitionen i sitt yttrande över betänkandet Bygg 
och bo till lägre kostnad – förslag för bättre konkurrens i bostadsbyggandet: 
”Kommunen är tveksam till detta förslag då hyressättningen också sker på 
affärsmässiga grunder där bolagens vinstintresse måste beaktas.” Det finns orsak att 
fråga sig huruvida den borgerliga minoritetskoalitionen företräder Huddingeborna eller 
företagens vinstintressen.  

Samtidigt ser vi en klar trend i att människor kan tänka sig att flytta dit där jobben finns. 
Med Huddinge kommuns goda ekonomi skulle det finns utrymme för att satsa på 
välfärden. Det skulle kunna innebära en bättre lärartäthet och vuxennärvaro i skolan, fler 
kollegor till de anställda inom hemtjänst och äldreomsorg och så vidare Istället har den 
borgerliga minoritetskoalitionen slagit in på helt motsatt väg. Sjukfrånvaron bland 
Huddinges förskollärare är högst i landet, man försökte lägga ner Huddinges 
kommunala hemtjänst men misslyckades, man vill hyvla i heltidstjänster och tvinga 
vårdpersonal på äldreboendet Tallgården i Stuvsta att jobba deltid. Den som har 
djupare kännedom om hur den borgerliga minoritetskoalitionens politik i Huddinge slår 
mot välfärden och bostadsmarknaden är nog tyvärr inte så intresserad av att flytta hit. 
Det måste till en förändring i politiken för att göra Huddinge mer attraktivt.  

Väsentliga personalförhållanden 
I de tidigare målen tillhörande mål- och budgetdokumntet fanns ett mål om attraktiv 
arbetsgivare. Det målet saknas nu. Dock redovisas fortfarande en del gällande 
personalen och arbetsförhållanden. Vi kan konstatera att det idag finns 197 färre 
anställda i Huddinge kommun jämfört med samma period förra året. Tjänsterna som 
försvunnit har främst funnits inom förskolan och vård- och omsorg i egen regi. Detta är, 
för att uttrycka saken diplomatiskt, en katastrof. Under brinnande pandemi har alltså 
nästan 200 personer valt att avsluta sina anställningar i Huddinge kommun eller fått sina 
anställningar avslutade av arbetsgivaren. De främst drabbade är dessutom 
välfärdsarbetare som står i frontlinjen mot pandemin och jobbar i kvinnodominerade 
yrken. I delårsrapporten saknas någon redogörelse för varför dessa nästan 200 
anställningar nu försvunnit.  

När det gäller sjukfrånvaron får vi naturligtvis ta hänsyn till Covid-19-pandemin. Dock 
innebär inte detta att nära 10 procents sjukfrånvaro inte är något extremt allvarligt. 
Jämförelsetal blir dock irrelevanta med hänsyn till pandemin.  
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Ärende 9: Redovisning av väckta och obesvarade motioner 

och medborgarförslag i kommunfullmäktige per den 31 mars 

2021 

Vänsterpartiet menar att det är viktigt att motioner och medborgarförslag 
handläggs i rimlig tid. Vi anser att ärendehanteringen under de senaste 
åren blivit bättre men att det fortfarande finns en hel del att önska. Även 
om motioner nu inte kan ligga obesvarade i 5 år, som tidigare, är takten för 
låg. Vi menar att motioner bör hanteras inom rimlig tid för att kunna hållas 
någorlunda aktuella från att de läggs fram till att de behandlas. Detta 
eftersom motionerna är det viktigaste instrumentet för oppositionspartierna 
att föra fram sin politik.   

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt Sonia Benavente 

Olov Hamilton 
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Ärende 29: Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för 
preventionsarbete, fastställande av reglemente (HKF9300) och 
upphävande av instruktioner för referensgrupp  

Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och verka i. Flera bra rutiner 
och strukturer finns också på plats för att öka tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan 
med lokalpolisen, medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. 

Samtidigt finns det flera anledningar till varför det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet 
i Huddinge behöver intensifieras. Det handlar inte minst om tre tungt kriminella nätverk som är 
etablerade i Huddinge och som i flera fall rekryterar unga till sin verksamhet, våld mot kvinnor och i 
nära relationer, hedersrelaterat våld och om skolinbrott, skadegörelse och stölder.  

Kommunens främsta uppgift och ansvar ligger på den preventiva sidan. Vi menar att det i arbetet för 
ökad trygghet är grundläggande med fler lärare per barn i skolan, en socialtjänst med tillräckliga 
resurser för ett proaktivt arbete, och fler möjligheter till en aktiv och meningsfull fritid.  

För att öka tryggheten krävs utöver samverkan mellan kommunens olika förvaltningar och 
verksamheter också att kommunen samverkar med andra aktörer så som polisen, fastighetsägare, 
brandförsvaret, regionen och civilsamhället. 

Vi vet nämligen hur många unga har det i de områden där det sociala skyddsnätet och givande 
aktiviteter saknas. De får då istället hänga i centrum eller i trappuppgångar. I delar av kommunen ser 
vi även att bristen på en meningsfull fritid kan leda till att unga människor hamnar på glid och i värsta 
fall rekryteras till kriminella gäng. Det är inte bara en förlust för den enskilde utan för hela samhället. 
Det förebyggande arbetet för att motverka att unga hamnar snett är alltid och på alla sätt mer 
lönsamt än repressiva åtgärder i efterhand.  

Socialdemokraterna vill se ett större politiskt ansvarstagande för dessa frågor. Därför förespråkade vi 
fler ledamöter i den politiska referensgruppen för det preventiva arbetet såväl som en mer aktiv roll 
för de förtroendevalda. Vi beklagar att vi inte fick gehör för detta samt att det här är ytterligare ett 
arbete för ökad trygghet i kommunen som har blivit försenat, men vi kommer att vara en aktiv och 
konstruktiv part i den grupp som nu tillsätts.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 11: Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för 

preventionsarbete, fastställande av reglemente (HKF9300) och 

upphävande av instruktioner för referensgrupp 

 
Huddinge kommun ska vara en trygg och bra kommun att växa upp i och leva sitt liv i. 
Därför är kommunens preventionsarbete minst lika viktigt som det arbete som sker efter 
att ett brott begåtts. Nu föreslås ett råd under kommunstyrelsen som ska arbeta med 
alkohol-narkotika – tobak - och spelmissbruk för att detta ska minska. Gruppen ska 
också arbeta mot våld i nära relationer och för att främja psykisk hälsa. Gruppen ska 
enligt förslaget bestå av 5 förtroendevalda från kommunfullmäktiges partier. Vi menar att 
det är viktigt att arbeta med frågorna om hedersrelaterat våld- och förtryck och mot 
spelmissbruk, detta är två ökande problem som kunskapen om hittills inte är lika 
omfattande som gällande de andra fokusområdena. 
 
Vänsterpartiet ser positivt på att ett råd tillsätts. Vi menar att det är ett sätt att föra 
kommunens preventionsarbete framåt. Samtidigt anser vi att det är viktigt att en sådan 
grupp består av representanter från såväl den borgerliga minoritetskoalitionen som från 
oppositionspartierna. Detta skapar insyn och möjlighet att skapa politisk samsyn 
gällande dessa viktiga frågor. Ett av Huddinges mål är att stärka den lokala demokratin, 
ett sätt att bidra till att göra det är att se till att tillgången till information är jämlik. 
Oppositionen ska således ha samma möjligheter insyn som de styrande när det gäller 
information om kommunala angelägenheter och verksamheter.  
 
För att utvärdera arbetet med ett råd under kommunstyrelsen anser vi vidare att det 
vore bra om en årlig utvärdering gjordes av arbetet. På så sätt kan vi följa upp att 
arbetet med rådet ger önskad verkan eller om arbetsmetoderna bör förändras på något 
sätt.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   Sonia Benavente 
 
 
Olov Hamilton 
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